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Abstract (en)
1. Process for producing large format green sand moulded parts by means of boxless moulding, whereby sand is filled in a mould and compressed
by applying pressure via a film is that during a first filling stage I, the green moulding sand (5) is applied on a pattern (1) on all sides in one layer in
a moulding box (4), which limits the sand surface on the pattern plate (2) and via a spinner (7) which rotates at reduced speed in order to protect the
pattern, and is then covered with a flexible film and compressed and during a second filling stage II the back-up (6) is finally applied and the mould
subject to final compression.

Abstract (de)
Bei den Formverfahren und der Einrichtung zur Herstellung von großformatigen Fromballen zum kastenlosen Gießen wird in einem ersten Schritt
das Modell (1) mit einer Lage Naßsand (5) umgeben, die über eine Elastikfolie (10) in der kombinierten Preßstation verdichtet wird. Im zweiten
Schritt wird der Hinterfüllsand (6) eingebracht, der überstehende Sand wird abgefräst und der Ballen wird in der Preßstation (11) endverdichtet,
wodurch eine gleichmäßige Gießform entsteht. Der Formballen des Oberkastens (4) ist gegen Herausfallen gesichert und wird beim Zulegen
automatisch entsichert.
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